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ČESKO: V prvním ročníku na politologii vám vysvětlí, že všichni sice mluví o tom, že pravo-
levé dělení je už dávno mrtvé, ale nemáte tomu věřit, protože je stále platné, protože bylo
platné už v dobách před Kristem, přežilo středověk, vrátilo se do politiky v době Toryů a
Whigů a i v dnešní době liberální a neomarxistické je stále do značné míry platné.

Ano, v dobách ohrožení státu, se toto dělení upozaďuje, protože otázky o míře přerozdělování, úloze
státu, sociálnu a hospodářství jsou přehlušeny otázkami o zachování ohroženého národa. V dnešní
době naprosto sdílím postoj, že existují důležitější problémy, než debata o tom, co je pravicové a co
je levicové.

Ostatně to uvidíte i v diskusi pod tímto článkem. Pochybuji, že dojde k jakékoliv shodě na tom, kdo u
nás reprezentuje pravicové a kdo levicové vidění světa. Podle osobních preferencí jednotlivých
diskutérů zjistíte, že veškeré špatné věci pocházejí od pravičáků a nebo levičáků, bez ohledu na
cokoliv. Normální stav…

Naše Kotlinka je nejlevicovějším státem na světě. Kdo mi nevěří, ten ať si vzpomene na krajské volby,
kde ČSSD převálcovala vládnoucí koalici ODS naprosto strašným způsobem kvůli tomu, že slíbila
krajské proplácení třicetikorunových poplatků u doktora. Dokonce i v tom nejpravicovějším
Středočeském kraji, baště všech pravicových stran, vyhrál drtivým způsobem David Rath. Na
bilbórdech měl napsáno: „Zdravotnictví bez poplatků.“ Tehdy ještě ČSSD tak nějak tušila, co to
znamená levicová politika. Ale zanedlouho už přišel Sobotka a jeho kumpáni, kteří ČSSD krok za
krokem ukončovali.

Obyvatelstvo České republiky je převážně levicově smýšlející. Kdo u nás řekne, že zdravotnictví bude
placené, studovat se bude za školné a důchody budou zajišťovat soukromé společnosti, ten prohraje
volby. Václav Klaus byl sice kritikem sociálního státu, ale nikdy na něj nesáhl. Miloš Zeman sice
musel řešit krachující banky, ale kromě konsolidační agentury měl státní rozpočet vyrovnaný. Andrej
Babiš během svého premiérování v podstatě splnil předvolební sliby ČSSD i ODS, protože zvýšil
sociálno a snížil daně. Proto má dneska pětatřicetiprocentní preference a v podstatě suverénní pozici
i přes celou řadu hříchů ala Vrbětice, Covid, Jourovou a obrannou smlouvu s USA.

Jsme v době, kdy všichni představují kandidátky do eurovoleb. Je nejvyšší čas. Má-li se zvládnout
nějaká rozumná kampaň, má-li se zvládnout, objet s těmi tvářemi celou republiku, je zapotřebí s nimi
vystoupit už teď. Kdo kandidáty ještě nepředstavil, ten to udělá co nevidět. Takový Zdechovský nebo
Vondra už na tom pracují od léta. Snad jen hnutí ANO si může dovolit ještě chvíli počkat, protože
jsou v komfortní pozici a rozhodně netrpí nedostatkem prostředků na kampaň.

Dovolte mi, abych konstatoval, že letos je vysloveně přepravicováno. V podstatě všichni staví
pravicové kandidátky. PRO se slovy svého ekonomického experta Tomáše Balvína definuje strana,
která si nekonkuruje s SPD, protože PRO je strana pravicová. Pic ho, a jako jednička na kandidátce
SPD je bývalý předseda Svobodných a také bývalý europoslanec Petr Mach. Na druhém místě je Ivan
David, který byl kdysi v ČSSD, na třetím místě je Zuzka Majerová, což je opět pravicová politička.
Svobodní také budou stavět kandidátku a v jejich případě už z podstaty bude libertariánská a
pravicová. Tam to jinak nejde. Petr Macinka a jeho Motoristé sobě postaví další pravicovou
kandidátku…

Jan Keller ve své knize o hybridní politice uvádí, že „pravicový populismus“ má mnohem větší
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mobilizační potenciál, než ten levicový. Když vidím zatím představené kandidátky, musím mu dát za
pravdu. Kdo nemá v první pětce libertariána, jako by nebyl. S trochou nadsázky budou letošní
předvolební debaty úplně dokonalou přehlídkou ořezaného státu, školného na vysokých školách,
placeného zdravotnictví a chvály světové ekonomiky, které nikdo nesmí klást do cesty překážky.
Všichni cílí na zhrzelé voliče ODS… ostatní členové Pětikolky jsou tak nějak mrtví už teď.

V nejlevicovějším národě světa prakticky nikdo neloví nalevo. Snad jedině Kateřina Konečná, která
svojí kandidátku představí dneska. O Šmardovi není třeba mluvit, ten hraje o to, jestli ta SOC DEM
vůbec přežije letošní rok a letošní volební debakly. Šlachta, ten je zaměřený podobně jednostranně
jako Petr Macinka, akorát Motoristé době mluví o tom, že všichni potřebujeme auto a Šlachta mluví o
tom, že všichni potřebujeme být více hlídaní, aby politici nemohli být zkorumpováni. Špidla ve
zmijovce došel na odborářskou demonstraci, ale pochybuji, že to bude hrát roli.

Ještě nevíme nic o tom, koho postaví do eurovoleb ANO. Ale i Andrej Babiš teď především loví ve
vodách ODS. Pokud nezmění taktiku, bude tu neurekom pravicových kandidátek. Echt liberální
voliče plné grýndýlu a Evropských hodnot si vezmou Piráti, levicoví voliči budou mít Konečnou a
jinak asi nikoho… a o konzervativní pravici se poperou víceméně všichni ostatní.

Rétorika v kampani se samozřejmě může vyvinout různým směrem a já nechci předjímat, jak budou
jednotlivé strany i osobnosti komunikovat svoje názory a politický program, ale jména přece jenom
už teď něco napovídají…

Při posledních parlamentních volbách bylo rušno kolem ANO. Všichni lovili v jeho vodách, ale bylo to
příliš mnoho slimáčků, kteří nakonec Andrejovi uloupli jen droboučkou kapustičku. Hnutí ANO to
trochu uškodilo, ale nikomu z těch marodérů to nepomohlo. Rozdělili si kořist, která byla příliš malá
a nakonec o ní přišli ve prospěch SPOLU. Teď to vypadá, že supi krouží především nad ODS a Fialou.
Vzhledem k tomu, že Fiala není Babiš, tak bych očekával, že kořist bude větší. Zájemců o ni je ovšem
také hodně a pokud nepřekročí pět procent, kdo dostane propadlé hlasy? Ano, dostane je hnutí ANO
jako poslední velký hegemon na scéně.

Na naší politické scéně je přepravicováno. Je to logické, ODS je chcípající kobyla, tak proč by všichni
kroužili jinde a čekali na živější kořist? Ale až se bude kořist rozdělovat, je dost možné, že se z ní
nakonec pořádně nenasytí nikdo. Čekajících nástupců je nějak moc a všichni chtějí dělat ODS
revival.
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